

Protokoll från byalagsråd 2023-05-10

Närvarande representanter från byalagen och kommunen:

Birgitta Persson, Leif Jonholm och Mats Jonsson – Dybeck,
Mikael Werner och Leif Johansson - Rydsgård,
Ann-Sofi Einbjörn och Maria Olsson - Slimminge,
Cecilia Svensson och Madeleine Pinjegård - Skivarp,
Roland Persson och Bo-Inge Hansson - Västra Nöbbelöv,
Bosse Hansson och Agneta Söderholm – Abbekås,
Magdalena Hellström - Skurups kommun

1) Mötets öppnande

Cecilia Svensson, sekreterare i Skivarp byalag hälsade alla välkomna och ordförande Roland Persson förklarade mötet öppnat.

2) Godkännande av dagordningen

Dagordningen godkännes.

3) Val av protokolljusterare

Cecilia Svensson väljs att justera protokollet.

4.) Föregående mötesanteckningar

Föregående mötesanteckningar godkänns och läggs till handlingarna.

5) Året som gick, verksamhetsberättelse och ekonomisk rapport

Verksamhetsberättelsen läses upp, godkänns och läggs till handlingarna.

6) Året som kommer; val av ordförande, vice ordförande och revisor

Roland Persson väljs till ordförande, Bo-Inge Hansson väljs till vice ordförande, Leif Johansson väljs till revisor.

7) Frågor att ta upp med kommunen

Skivarp

1. Det finns ett önskemål om att införa gratis lokaltrafik inom kommunen för alla som är över 75 år.
2. På torget i Skivarp finns det en marmorkant på trappan som fryser i sönder under vintern och dessutom bildar vassa kanter, den borde bytas ut.

Abbekås

3. Biblioteket i Abbekås har inget öppet wifi för biblioteksbesökarna. Samtliga bibliotek i Skurups kommun borde ha ett tillgängligt wifi för alla besökare så att alla får tillgång till alla sorters media.

Dybeck

4. Det är ett stort problem med björnlokor längs med väg 9 och cykelvägen. Byalaget önskar mer information om ansvaret och arbetet med att bekämpa björnlokorna.
5. Mellan Bingsmarken camping och Skateholm, står en vägs skylt med Bingsmarken som byalaget tycker borde flyttas till kommungränsen.
6. Det är mycket trafik längs v 9 och hastigheten mellan Tullstorpsvägen och Bingsmarkens camping borde sänkas till 50 km/h.
7. I Bingsmarken har man tre gånger grävt upp gc-vägen och nu har den blivit för smal. Gäller norr om väg 9 vid ortsnamnsskyltarna.

Slimminge

8. Eon håller på att gräva runt om Slimminge för att byta ut luftledningarna mot markledningar. Och de har varit inne på privata tomter, får man göra så utan att meddela? Ska de när de är klara inte plocka med sig ledningsanvisningarna?
9. Slimminge önskar sig en anslagstavla till likt den som står vid torget i Rydsgård.

Rydsgård

10. Byalaget har tidigare önskat en digital anslagstavla vid stationen men det gick inte att genomföra, därför önskas i stället en likadan analog som står vid torget i Rydsgård.
11. Gatubelysningen har tagits bort vid Södergatans förlängning, Örsjö 1450. Byalaget önskar ny belysning där.
12. Återvinningsstationen i Tånebro, ska den vara kvar framöver?
13. Byalaget får till sig mycket synpunkter på att den fina julbelysningen försvann eftersom den satt på Trafikverkets stolpar. Därför har man önskemål om ny, fin julbelysning. Kan man i stället sätta upp belysning på närliggande gator i stället för Storgatan?
14. Byalaget önskar upphöjda övergångsställen och korsningar i Rydsgård.
15. Hastigheten vid förskolan i Rydsgård borde sänkas. Kommunen borde följa upp beslutet med hastigheter i tätorter eftersom det vid förskolan fortfarande är 70 km/h.
16. Sedan man byggde Rydsgårdskolan är avrinningen från Ankdammen dålig och vattenståndet i dammen blir för högt. Det hade varit trevligt om kommunen höjt marknivån eller byggt bro/spänger vid dammen i Rydsgård så att man kan gå slingan vid alla tider på året.
17. Kan man anordna någon typ av fritidsgård för yngre barn än åk 5 som det är idag?

V Nöbbelöv

18. Angående frågan kring varningsskyltar och hastighetssänkning i V Nöbbelöv. Byalaget fick svar från Trafikverket att bilister ska förstå att man ska kör sakta på en slingrig väg. Men när bilister inte gör det då?

Kommunövergripande frågor

19. Hur blir det med den fasta bryggan vid Bingsmarken? Nu läser man i tidningen att bryggan förhoppningsvis kommer till sommaren. Om den kommer upp, när kommer den och när blir det verkställt? Den blir väl tillgänglighetsanpassad?
20. Är de färdiga med rondellen vid Föreningsgatan-Elleholmsvägen? Det har fortfarande inte blivit något övergångsställe som utlovats, varför tar det sådan tid, när kommer det på plats?
21. Rådet önskar att man pyntar mer när man kommer in i kommunen vid rondeller och på allmänna ytor t ex till påsk, jul m m. T ex så som man gör i Lund, Ystad och Trelleborg.
22. Vemmenhögarna är totalt överväxta, förr klippte man i alla fall ner sly. Kan kommunen inte röja?
23. Parkeringsplatser, är det ett dilemma i kommunen att det saknas det parkeringsplatser vid t ex besöksmål?
24. Ulrika Rudkvist som driver Skurups byaliv skulle ha kommit till detta möte men kom inte.
Svar: Magdalena följer upp och bjuder in till nästa förberedande byalagsråd
25. Tidigare fanns utvecklingsbidrag att söka för föreningar. Det har i princip försvunnit, nu finns det andra bidrag. Nu ska det vara till sådant som ska utveckla landsbygden, vända sig till särskilda målgrupper m m. Är det någon som har sökt detta bidrag och fått bidrag? Kan byalagen och föreningarna få utbildning och mer information om hur man får igenom en ansökan och därmed beviljas bidrag?

Diskussionsfrågor

Dybeck upplever att det är svårt att hålla uppe antalet medlemmar och har tappat medlemmar sedan pandemi och har även svårt att få till styrelsen. Hur ser det ut för andra byalag?
Diskussion fördes på mötet kring frågan.

Hur många brukar vara med på Nationaldagsfirandet? Varför finns det inget intresse från övriga byalag att visa upp sig? Det har inte satsats så mycket från kommunens sida heller. Det är sent ute varje år. Det sker inte heller någon utvärdering. Alla måste ta ett gemensamt ansvar för firandet. Viktigt att det ska finnas öppna toaletter vid Svaneholm vid större evenemang.

Evenemang

21/5 kl 9.00 Växt- och trädgårdsloppis och kl 10 Våffelfest på Skivarps torg.
21/5 kl 10-14 Hjuldagen på torget i Rydsgård

9) Nästa möte

31/5 kl 19.00 i Västra Nöbbelöv hos Roland Persson, Tingaröd

10) Avslutning

Vice ordförande tackar för visat intresse och avslutar mötet.

8) Vid mötet väckta frågor

Roland Persson

Cecilia Svensson

Magdalena Hellström

Ordförande

Justerare

Sekreterare